
Ügyiratszám: 23- 43/2009.

Jegyzőkönyv

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. július 28-án 9,00 órakor 
megtartott rendkívüli testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld.

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
                       Fábián Gusztáv alpolgármester
                       Mátraházi Zsuzsanna képviselő
                       Raffay Béla képviselő
Összesen:       4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
 Dr. Verbovszki Valéria helyettes jegyző

Valamennyi napirendnél jelen van: 
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van 
az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  A  rendkívüli  ülést  az  alpolgármester  úr 
kezdeményezésére  hívták össze.  Minden képviselő megkapta  az alpolgármester  úr levelét, 
amiben  azt  javasolta,  hogy  a  pályázatot  az  „A”  variációval  adják  be,  mivel  az  30%-os 
díjcsökkenést  okoz,  és  ezen  okból  az  agglomerációs  besorolást  soron  kívül  lehet  kérni. 
Beszélt  a  szakhatóságokkal,  illetve  magával  a  Venturi  Kft-vel  is,  akik  írtak  egy  ezzel  a 
kérdéssel  kapcsolatos  levelet,  amit  szeretne  ismertetni,  de  előbb  még  elmondaná,  hogy a 
törvénybe valóban belépett egy módosítás áprilisban, az azonban inkább megnehezíti,  mint 
megkönnyíti  az  agglomerációhoz  való  csatlakozást.  A  törvény  úgy  hangzik,  hogy  az 
agglomerációhoz  való  csatlakozás  akkor  lehetséges,  ha  az  agglomerációhoz  tartozó 
valamennyi települési szennyvízcsatornázási alrendszer az rendszerbe kapcsolással igazoltan 
legalább  30%-os  szennyvízdíj-csökkenést  eredményez,  mint  az  egyedi,  vagy  a  települési 
szintű  önálló  megoldás  változata.  Ez  azt  jelenti,  hogy  minden  településnél  30%-os 
díjcsökkenést kell, hogy okozzon az, ha egy további település belép az agglomerációba. És 
minderre 2015 után van lehetőség. Nem azt jelenti tehát, hogy mától életbe lép, és lehetséges 
az  agglomerációhoz  való  csatlakozás,  de  még  ha  lehetne  is,  ezt  a  30%-os  díjcsökkenést 
Salföld lakosságával nem lehet elérni.  (A levél a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Mátraházi Zsuzsanna
Mindezt  előljáróban  mondta  el  a  polgármester  asszony?  Mivel  napirendekről  még  nem 
szavaztak.

Simonné Vitányi Mónika
Igen, előljáróban mondta el mindezt, azért, mert ezek után nem is biztos, hogy testületi ülést  
kell tartani az „A” változattal kapcsolatban.



Fábián Gusztáv
Testületi ülést igen is tartsanak az „A” változattal kapcsolatban. Szomorúan veszi tudomásul a 
VENTURI  Kft.  szakvéleményét,  de  ami  miatt  összehívta  a  rendkívüli  ülést,  az  a 
támogatottsága  a  csatornának,  mégpedig  a  „C”  változatnak.  Cáfolja  meg  polgármester 
asszony azt, hogy megfelelő támogatottsága van-e a „C” variációnak a faluban. 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné megjegyezni, hogy a polgármester asszony megnyitotta az ülést, és a napirend előtt 
szólt. A napirend előtt természetesen szót adhat, de még nincs elfogadva a napirend, ezért 
nincs még tárgyalási alap. 

Fábián Gusztáv
Jó,  akkor egy határozati  javaslatot  szeretne benyújtani,  ami legyen egy napirendi  pont,  és 
vitassák  meg,  hogy  Salföld  Község  Önkormányzata  visszavonja  a  „C”  variációt,  és 
amennyiben lehetséges, az „A” variációval pályáznak. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ez most egy sürgősségi indítvány volt? 

Fábián Gusztáv
A mai napnak egyetlen napirendje volt, az, amit ő beadott, ezért hívták össze az ülést. Ezt 
mindenképpen vitassák meg. 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné felolvasni jogi állásfoglalását azzal a levéllel kapcsolatban, amit az alpolgármester úr 
írt:”A  Nemzeti  Települési  Szennyvízelvezetési-  és  tisztítási  Megvalósítási  Programmal 
összefüggő  szennyvízelvezetési  agglomerációk  lehatárolásáról  26/2002.(II.27.)  Korm. 
rendelet 3. § (9) bekezdése szerint a  Nemzeti Települési Szennyvíz-elvezetési  és -tisztítási 
Megvalósítási  Programmal  összefüggő szennyvíz-elvezetési  programról  szóló 25/2002.  (II. 
27.) Korm. rendelet 2. számú mellékletében nem szereplő települések önkormányzatai - az 
rendelet  szerinti  módszertani  vizsgálatokra  és  eljárásra  alapozottan  -  a  Csatlakozási 
Szerződésben rögzített utolsó mentességi határidő (2015. december 31.) lejártát követően - a 
Program  felülvizsgálata  keretében  kerülhetnek  legkorábban  a  szennyvíz-elvezetési 
agglomerációs jegyzékbe. Salföld község nem szerepel a 2. számú mellékletben felsoroltak 
között, tehát az agglomerációs jegyzékbe legkorábban 2015. december 31. után kerülhet. A 
fenti  kormányrendelet  4.7.b  pontjának  módosítása  az  időponton  nem  változtat,  tehát  a 
87/2009.(IV.10.) Korm. rendelet nem írja felül a rendelet 3. § (9) bekezdését. A melléklet a 
települési  szennyvízelvezetési  agglomeráció  lehatárolásának  módszertanáról  szól.  A  4.7.B 
pont az agglomeráció kiterjesztésének lehetőségét szabályozza. Az agglomeráció kibővítését 
gazdaságossághoz köti, de a kiterjesztését csak a 3. § (9) bekezdésében írt 2015. december 31. 
után  van  lehetőség.  Az  agglomeráció  bővítésére  tehát  ezek  után  is  csak  2015.  után  van 
lehetőség. 

Fábián Gusztáv
Igen, ezt tudomásul vette. A legnagyobb problémája a „C” variációval, hogy központi falusias 
lakókörnyezetre  egy  szennyvíztisztító  telep  kerül,  amit  egyszerűen  nem  tud  támogatni  a 
falunak egy nagy része.  Ezért  vannak itt.  Ezért  kérte,  hogy beszéljenek erről,  ennek akar 
hangot adni. Ezért javasolja, hogy Salföld község a második fordulóba ne lépjen be a „C” 
variációval, tekintettel arra, hogy ennek a támogatottsága nincs meg. Bármilyen szakhatósági 
vélemények  vannak,  akkor  sem  történik  meg  az  elfogadottság,  márpedig  ez  a 



szennyvízcsatorna  nem a  szakhatóságoknak  készül,  hanem a  lakosoknak.  Amennyiben  ők 
nem tudják elfogadni, számukra ez a megoldás bizonyos résznek nem megfelelő, figyelembe 
kell venni a testületnek. 

Raffay Béla
Meglátása szerint többen vannak azok, akik csatornát szeretnének, mint azok, akik nem. Ez 
pedig a többség. A salföldi testület többsége pedig egyszer már határozott arról, hogy a „C” 
változatot valósítják meg, ezért nem érti a felvetést. 

Simonné Vitányi Mónika
A szándéknyilatkozatok azt bizonyítják, hogy a falubeliek többsége csatornát akar. És reméli 
azt az alpolgármester úr is belátja, hogy az egyedi nem működik, a rákötés nem működik, 
akkor mégis az alpolgármester úr szerint mi legyen? Semmi? Az alpolgármester úr az akarja 
elérni, hogy ne legyen csatorna? Ez a kérdése Mátraházi Zsuzsanna képviselő-asszonyhoz is.

Fábián Gusztáv
Van egy olyan terv-pályázat, ami nagyon sok embernek elfogadhatatlan. Ő ezeket képviseli 
most.  Nem azt  képviseli,  hogy ne  legyen  szennyvízelvezetés,  nem azt  képviseli,  hogy ne 
legyen csatorna. Az is egy kompromisszumos megoldás a részéről, hogy az „A” változatot 
támogatná, de azokat is képviselnie kell, akik ezt a „C” variációt, és itt nem csak Salföldről 
van szó, hanem Ábrahámhegyről is, mert ott is óriási a felháborodás, a tökéletesnek mondott 
szennyvíztisztító rendszerről. Nem tudja támogatni a továbbiakban a „C” variációt, ezért kéri 
ismét, hogy szavazzanak arról, hogy a „C” variációt ne adja be Salföld. Vitassák meg, aztán 
szavazzanak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Javasolja, hogy az legyen a napirendi pont, hogy Salföld Község Önkormányzata – Salföld 
község érdekében – folytassa-e a pályázatot a „C” variációval. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ő is javasolna egy napirendi pontot: 1. Salföld Község szennyvízcsatornázása Előadó: Fábián 
Gusztáv alpolgármester.  Ezt  kellene  feltenni  napirendre,  mert  az eddig elhangzottak  mind 
napirend előtti felszólalásoknak minősültek. 

Simonné Vitányi Mónika
Ő ezt a javaslatot el tudja fogadni. 

Fábián Gusztáv
Salföld község szennyvízcsatornázási pályázatáról beszélnek most. A csatornázás az egy más 
dolog. Ezt vitatják meg újból, és ezen belül szeretnének javaslatokat tenni. 

Dr. Verbovszki Valéria
Akkor „Pályázat megvitatása” megfelelő lenne napirendként? 

Fábián Gusztáv
Javaslata: Salföld Község szennyvízkezelési pályázatának megvitatása. 

Dr. Verbovszki Valéria
Akkor a következőt javasolja: 1. Szennyvízkezelési pályázat 2. fordulóra benyújtása Előadó: 
Fábián Gusztáv alpolgármester.



Simonné Vitányi Mónika
Névszerinti szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal, tartózkodás 
nélkül az ismertetett napirendet nem fogadja el, és meghozza alábbi határozatát: 

70/2009.(VII.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  1. 
Szennyvízkezelési pályázat 2. fordulóra benyújtása Előadó: 
Fábián Gusztáv alpolgármester napirendet nem fogadja el. 

Mátraházi Zsuzsanna
Javasol  akkor  egy következő napirendi  pontot,  mert  már  az előző ülésen  is  hoztak  arról 
határozatot,  hogy  a  hatástanulmányokat  a  pályázat  benyújtása  előtt  látni  szeretnék,  a 
benyújtási határidő pedig a mai napon van. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ezt már csak egy újabb testületi ülés keretében tárgyalhatják. 

Fábián Gusztáv
Akkor  javasol  egy  új  testületi  ülést,  új  napirenddel,  ami  az  lenne,  hogy  a  salföldi 
szennyvízkezelési pályázat módosításának megvitatása. 

Dr. Verbovszki Valéria
Az SzMSz szerint az ülést össze kell hívni, amennyiben azt a képviselők  ¼-e indítványozza. 
A polgármester köteles a testületi ülést összehívni a kezdeményezés benyújtásától számított 
15 napon belül. A polgármester asszonynak tehát lehetősége van arra, hogy most vagy 15 
napon belül összehívja a testületi ülést. 

Simonné Vitányi Mónika
Valamikor 15 napon belül fogja összehívni ezt a testületi ülést. Megköszöni a részvételt, és az 
ülést 9,00 órakor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika  Dr. Verbovszki Valéria
                      polgármester                                 helyettes jegyző


